

CALL FOR APPLICATIONS

FRANCINE AND GERISON LANSDOWN PRIZES FOR UNDERGRADUATE AND GRADUATE STUDENT ESSAYS

AMOUNT: \$500 PER AWARD (2)

DEADLINE: DECEMBER 31, 2025

The Landon Pearson Centre for the Study of Childhood and Children's Rights at Carleton University is pleased to announce the 2025/2026 Francine and Gerison Lansdown Undergraduate and Graduate Student Essay Prizes in Children's Rights (\$500 each) (French follows)

Two prizes of \$500 each will be awarded—one for an undergraduate essay and one for a graduate essay.

We invite submissions from undergraduate and graduate students on any topic related to children's rights. Essay contest winners will be presented with their award at the Child Rights Academic Network Conference at Carleton University at the end of April 2026.

Additionally, winning essays will be considered for publication in the Canadian Journal of Children's Rights, youth, and graduate student sections; the issue is released in November 2026.

The awards are named in honour of Francine Lansdown and her mother Gerison Lansdown, an international children's rights advocate. They aim to support students engaged in children's rights research and advocacy, and to encourage critical thinking about children's rights issues. We particularly welcome essays that focus on the broad theme of children's rights and mental health, girls' rights, health, and climate change.



ELIGIBILITY

Applicants must be registered full-time in an undergraduate or graduate program at a Canadian university or have graduated from such a program less than one year ago.

JUDGING CRITERIA

- Essays that are very well written and free from grammatical and spelling errors, and that demonstrate a critical engagement with a topic related to children's rights
- Essays that refer to the United Nations Convention on the Rights of the Child and demonstrate how using a rights-based approach to the topic matters for the lives of young people.
- Essays that display a knowledge of current literature written in the topic area

APPLICATION DEADLINE AND FORMAT

- Complete essays should be sent to LandonPearsonCentre@carleton.ca with the subject line "Francine and Gerison Lansdown Essay Submission" by **December 31, 2025**.
- -Essays must not exceed **10 double spaced pages in length** (approximately 3000 words) (plus notes, references, and cover page)
- Can be submitted in English or French
- Must include a cover page (student name, name of department and university at which the candidate is registered and current year of study)

APPEL À CANDIDATURES

PRIX FRANCINE ET GERISON LANSDOWN POUR LES ESSAIS D'ÉTUDIANTS DE PREMIER ET DEUXIÈME CYCLES - 2025/2026

MONTANT : 500\$ PAR BOURSE

DATE LIMITÉ : LE 31 DÉCEMBRE 2025

Le Landon Pearson Centre for the Study of Childhood and Children's Rights de l'Université Carleton lance un appel à candidatures pour les prix Francine et Gerison Lansdown 2025-26 pour les essais d'étudiants de premier cycle et d'étudiants diplômés en droits de l'enfant (500 \$ chacun).

Les étudiants qui étudient les droits de l'enfant sont invités à soumettre un essai. Un prix de 500 \$ pour un essai d'étudiant de premier cycle; un prix de 500\$ pour un essai d'étudiant de deuxième cycle. Les lauréats recevront leur prix lors de la Conférence du Réseau académique sur les droits de l'enfant qui se tiendra à Ottawa en avril 2026.

Les étudiants qui étudient les droits de l'enfant sont invités à soumettre un essai. Un prix de 500 \$ pour un essai d'étudiant de premier cycle; un prix de 500\$ pour un essai d'étudiant de deuxième cycle. Les lauréats recevront leur prix lors de la Conférence du Réseau académique sur les droits de l'enfant qui se tiendra à Ottawa en avril 2026.



Les essais gagnants seront considérés pour publication dans la Revue canadienne des droits de l'enfant, sections jeunes et étudiants diplômés ; le numéro est publié en novembre 2026.

Les prix, créés en 2021, sont nommés en l'honneur de Francine Lansdown et de sa mère Gerison Lansdown, défenseur international des droits de l'enfant. Ils ont pour but de soutenir les étudiants et d'encourager la réflexion critique sur les droits de l'enfant, la défense des droits de l'enfant, et de se concentrer sur les

questions importantes pour les enfants et les jeunes en utilisant une approche basée sur les droits. Nous sommes particulièrement intéressés par les essais portant sur le thème général des droits de l'enfant et de la santé mentale.

CRITÈRES D'ÉLIGIBILITÉ

- Les candidats doivent être inscrits à temps plein à un programme de premier ou de deuxième cycle dans une université canadienne ou avoir obtenu leur diplôme depuis moins d'un an.
- Les candidats seront invités à la conférence du réseau académique des droits de l'enfant à Ottawa, en Ontario, en avril 2026 (virtuellement ou en personne si à Ottawa).

CRITÈRES D'ÉVALUATION

- Essais bien rédigés, qui abordent de manière critique les droits de l'enfant et les questions liées à la défense des droits de l'enfant.
- Les dissertations qui font référence à la Convention des Nations Unies sur les droits de l'enfant ou à la manière dont l'utilisation d'une approche basée sur les droits pour aborder le sujet est importante pour les jeunes.
- Les dissertations qui démontrent une connaissance de la littérature actuelle dans le domaine concerné.

DATE LIMITÉ ET FORMAT DE CANDIDATURE:

- Les essais complets doivent être envoyés au LandonPearsonCentre@cunet.carleton.ca pour examen par notre jury de sélection avant **le 31 décembre 2025**.
- Les essais ne doivent pas dépasser **10 pages à double interligne** (environ 3 000 mots) (plus les notes, les références et la page de couverture).
- Ils peuvent être soumis en anglais ou en français.
- Une page de couverture doit être incluse (nom, département et nom de l'université à laquelle le candidat est inscrit et l'année en cours dans le programme).